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Izvještaj predsjednika 

 

U proteklom periodu od zadnje godišnje skupštine Društvo je obavljalo svoje redovite 

djelatnosti ovisno o mogućnostima koje su bile na raspolaganju.  

Sjednice Ravnateljstva su održane 7 puta, a organizirane su već prema nadolazećim 

potrebama. Održana je i jedna izvanredna sjednica na kojoj je prihvaćen zapisnik sedme 

sjednice Ravnateljstva. Posjet članova sjednicama bio je dobar. Većinom su bili prisutni svi 

članovi Ravnateljstva ili je u par navrata uz ispriku izostao po jedan član. No moram istaknuti 

da sam već na prvoj sjednici bio suočen s velikim poteškoćama jer nijedan član Ravnateljstva 

zbog prezauzetosti nije mogao prihvatiti da bude izabran za tajnika Društva, a ni za rizničara. 

Te dvije funkcije ostale su nepopunjene zbog toga što u pravilniku Društva piše da se tajnik i 

rizničar biraju iz reda članova Ravnateljstva. Zbog toga sam se konzultirao s glavnim 

tajnikom Pravnog fakulteta  Sveučilišta u Zagrebu koji mi je objasnio da teorijski tajnik i 

rizničar ne bi trebali biti članovi Ravnateljstva, ali budući da tako stoji u pravilniku to se mora  

poštivati. No u tom slučaju mi možemo izabrati v.d. tajnika Društva koji na tom mjestu može 

ostati cijeli mandat sve do izbora novog Ravnateljstva. Zbog toga smo tek na drugoj sjednici 

Ravnateljstva izabrali  za v. d. tajnika gdju Katarinu Tadić, pa joj se ja ovom prilikom 

najljepše zahvaljujem na spremnosti da pomogne i na svemu trudu koji je uložila kroz 

proteklu godinu dana.  Tek na četvrtoj sjednici izabrali smo za rizničara g. Boboka, jer zbog 

objektivnih okolnosti nije tu dužnost mogao ranije prihvatiti. Kako se iz prije navedenog vidi 

Ravnateljstvo a posebno ja kao predsjednik našli smo se neočekivano u vrlo teškoj situaciji.  

U tijeku mandata promijenio se i duhovni savjetnik Društva. Umjesto patera Hanga koji je 

odstupio zbog bolesti, za duhovnog savjetnika  izabran je p. Stanković koji nam je svojim 

savjetima i spremnošću da pomogne u svakom slučaju  mnogo pomogao i ohrabrio nas u radu, 

tako da smo ipak sve svoje aktivnosti redovito obavljali. U kratko da ih nabrojim: 

 A) Molitvena skupina redovito se sastajala na molitvu svakog petka iza večernje svete mise 

osim prvog petka u mjesecu. Odaziv je bio prilično slab što nas posebno žalosti  jer se je na 

svakom molitvenom sastanku razmatralo nedjeljno evanđelje koje je izložio pater Stanković, 

a zatim su slijedile redovite molitve prisutnih članova Društva. Razmatrajući ovu situaciju 

vidjeli smo da su u međuvremenu organizirane molitve po župama i intenzivirane druge 

župske djelatnosti pa su se neki članovi odlučili da tamo sudjeluju od kojih je jedan od 

glavnih razloga, bliže mjesto stanovanja. Ovo  je u biti dobro i pozitivno. No ja bih ovdje 



naglasio da su molitve naše zajednice vrlo specifične jer se molimo za našu djecu i za 

cjelokupno naše školstvo i naše članove da izdrže u teškim kušnjama koje im nameće 

današnja situacija u svijetu, pa bi apelirao na naše članove da dođu na naše molitve bar 

jednom mjesečno. Posebno zahvaljujem organizatoru molitvi prof. Vrljičku na trudu. 

B) Predavanja na tribinama su se redovito održavala. Organizirao ih je i vodio prof. dr. 

Ćepulić. To je zapravo najtrajnija i najduža djelatnost Društva koja se neprekidno odvija 

praktički od osnivanja Društva do danas i to svake treće srijede u mjesecu. Za čudo sada već 

skoro kroz 20 godina još nije propušteno niti jedno redovito predavanje na tribini, ali je 

održan i veći broj izvanrednih tribina. U mjesecu svibnju ako Bog da održat će se jubilarna 

dvjestota redovita tribina Društva. 

C) Biblijska skupina. Biblijska razmatranja održavana su redovito svaki drugi tjedan kroz 

prošlu godinu . Vodio ih je pater Matić, a organizirala gdja Katarina Tadić. Posjet je bio dobar 

a dogovoreno je da će se i nadalje održavati počevši  od mjeseca siječnja . 

D) Molitve na grobu bl. Ivana Merza u koje su uključene i molitve za naše Društvo održavaju 

se svakog 10. u mjesecu iza večernje svete mise. Ovdje zahvaljujem na velikoj strpljivosti p. 

Stankoviću i prof.  Zlatku Vrljičku na redovnom vođenju i organiziranju tih molitvi. Odaziv je 

zadovoljavajući. Na molitvi ostaju gotovo svi vjernici koji su bili prisutni na sv. Misi. Na 

žalost relativno je slab odaziv članova našeg Društva. Obavijest o tome nalazi se u svakom 

broju listića ZRNO. Ovo je novo uvedena aktivnost i treba je svakako nastaviti. 

E) Listić ZRNO izlazi redovito svaki mjesec. U njemu su tiskane sve potrebne obavijesti za 

naše Društvene aktivnosti, a k tome uvijek ima i lijepih prigodnih članaka.Zahvaljujem 

gospođi Anđi Lovrić na njenom trudu oko izdavanja tog listića.  

F) Emisije na radio Mariji održavaju se redovito svake četvrte srijede u mjesecu. Vodi ih kroz 

cijelu godinu vrlo uspješno gdja. Marija Cvitanović. Dva put nisu održane zbog više sile 

budući da je Radio Marija trebala u to vrijeme radijski prostor za specijalne emisije prateći 

crkvene i društvene događaje koji su se odvijali u vrijeme zakazano za naše emisije. 

G) Održane su i redovite duhovne vježbe i duhovna obnova. Voditelj je bio p. Stanković uz 

asistenciju p. Hanga. Odazvao se dovoljan broj sudionika . 

H) Obnovljena je međunarodna suradnja koja je zamrla u 2011. godini. Veliki doprinos tome 

je dala gdja. Vinka Bobok koja je prisustvovala na godišnjem susretu SIESCA i jako dobro 

zastupala naše Društvo. Dogovoreno je da će na jednoj od naših slijedećih tribina održati 

predavanje o stanju Crkve u EUROPI i svijetu uopće. Uz gdju. Bobok na skupštini SIESCA 

zastupala nas je i gdja Baketa iz Splita. Ja im se objema ovdje lijepo zahvaljujem. 



I)  Suradnja s podružnicama bila je u mandatu kojeg smo naslijedili prilično ograničena. U 

našem mandatu nismo je na žalost bar dosad uspjeli proširiti. Dobro surađujemo i dobro radi 

podružnica u Bjelovaru. Posebnu aktivnost u suradnji s ovom podružnicom ima gdja Cindarić. 

U slijedeće dvije godine ovdje bi trebalo  poduzeti aktivnije korake. Za sad imamo pojedinih 

aktivista i rad podružnica u drugim gradovima na pr. Splitu i Karlovcu no neka veća aktivnost 

izgleda da je zamrla. Moramo naglasiti da ovdje veliki problem predstavljaju i vrlo mala 

financijska sredstva koja imamo na raspolaganju. 

J) Financijska situacija je dosta skromna o čemu će biti riječ u Izvještaju blagajnika. No 

unatoč tome uspješno smo redovito  rasparčavali listić ZRNO i poslali svog delegata na 

godišnju skupštinu na SIESC-a. Jedini prihod u prošloj godini su nam bile članarine, pa 

molim sve prisutne članove ukoliko nisu uplatili članarinu da je uplate.  

K) Posebno bi istaknuo djelatnosti koje vrlo uspješno pod pokroviteljstvom našeg Društva 

obavlja prof. Mario Essert; 

1.) 9 godina rada "Dopisne teologije" (DT) pok. fra Jerka M. Fućaka s oko 1400 članova (oko 

300 se upiše svake godine).  

2.) WEB sustav Scriptrunner koji je preko CARNet mreže dohvatljiv za cijelu akademsku 

zajednicu RH (trenutačno oko 2500 korisnika). O toj djelatnosti će Vas nešto podrobnije 

obavijestiti prof Essert.  

Moram naglasiti da u ovim djelatnostima Ravnateljstvo nema nekih zasluga iako je samom 

tom djelatnošću naše Društvo vrlo dobro reprezentirano u javnosti. 

 

L) Hagioterapijska skupina sastaje se svake subote. Voditelj je Anđa Lovrić 

 

M) Ostale aktivnosti ;Kolega Đaković Je napisao Primjedbe na prijedlog Zakona o izmjenama 

i dopunama Zakona o odgoju i obrazovanju u osnovnim i srednjim školama i uputio ih 

Ministarstvu . Ministarstvo je odgovorilo zahvalnicom ali niti jednu primjedbu nije prihvatilo  

Gospođa Katarina Tadić i gdja Maatija Grgat su nas predstavljale na Danu katoličkih udruga i 

pokreta . Tamo smo imali i svoj štand. 

Priredili smo na inicijativu Mr. Đakovića i Deklaraciju Hrvatskog katoličkog društva 

prosvjetnih djelatnika o „ uvođenju“ zdravstvenog odgoja u Hrvatsko školstvo. Za izradu 

konačne verzije Deklaracije Ravnateljstvo je ovlastilo Mr. Đakovića vlč. Stankovića i 

predsjednika.  

 

Na kraju mogu zaključiti da iako je bilo mnogo aktivnosti ipak nisam i ne smijem biti 

zadovoljan jer se Društvo iako svojom mnogobrojnom djelatnošću nije u svom djelovanju 

proširilo u široke slojeve već je ta djelatnost zahvaćala relativno uski krug članova pa i 

nečlanova. Rad Društva treba modernizirati,  aktivirati što veći broj članova i posebno 

članova Ravnateljstva jer ukoliko oni nisu aktivni makar i zbog objektivnih razloga onda 

zauzimaju mjesto drugom koji bi bio aktivniji i polučio veći uspjeh u radu.  



Društvo treba kako je predložila gdja Grgat proširiti svoju djelatnost i osnovati centre u 

župama i po mogućnosti u školama.  U upravu treba izabrati mlade ljude pune energije koji 

mogu savladati tako odgovoran i zahtjevan posao. Ideja je da se možda krene iz katoličkih 

škola i fakulteta pa da mlađi nastavnici i profesori zauzmu mjesto u upravnim organima 

Društva. Još do sad nismo našli kroz svih 20 g. postojanja Društva niti odgovarajuću suradnju 

s vjeroučiteljima koja bi bila svakako potrebna.  

Ja s obzirom na svoje godine ne mogu u ovakvom radu dati odgovarajući doprinos i rado ću 

odstupiti u korist nekog mlađeg i perspektivnijeg člana koji bi bio spreman na sebe preuzeti 

teret i posao koji zahtijevaju tako odgovorno i važno mjesto. Svakako mislim da bi budući 

predloženik za mjesto predsjednika trebao biti prethodno aktivan u Društvu barem 6 mjeseci 

prije izbora da se upozna s radom Društva.  

 

U molitvenoj skupini stanka za Božić 

Pitanje daljnjeg izlaženja listića ZRNO 

. 

Plan aktivnosti za sljedeću godinu! 

 

Nastaviti sa svim aktivnostima koje smo imali u protekloj godini. Nastojati dobiti financijsku 

potporu za međunarodnu suradnju sa SIESCOM. Pokušati intenzivirati djelovanje u 

sadašnjem okviru , ali i proširiti rad na mlade suradnike. Nastojat ćemo preko crkvenih 

udruga naći suradnju s pojedinim župama kao pionirski pothvat i pripravu općeg proširenja 

djelovanja u Zagrebu ali i u podružnicama izvan Zagreba. 

U travnju ili u svibnju organizirat ćemo posjet Ludbregu, Svetište predragocjene Krvi 

Kristove, Muzej i drugo. Uključiti se u opće crkvene pokrete i nastaviti s praćenjem događaja 

u našem školstvu. 

 

 

Zagreb 15 prosinca 2012.   

 

 

Predjednik Ivo Soljačić 

 

 

       


